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Discurs de comiat del rector Llorenç Huguet i Rotger 
 
Bon dia a tothom i benvinguts. 
 
Gràcies per acompanyar-nos en aquest acte de presa de possessió del nou rector, doctor 
Jaume Carot. 
 
Bé sabeu que, per a mi, avui és el dia del meu comiat com a rector de la Universitat de 
les Illes Balears i també ho és per a les persones que m’han acompanyat en l’equip de 
direcció:  vicerectores i vicerectors, gerenta i secretària general. 
 
Deixam els nostres llocs de responsabilitat amb el convenciment que durant aquests dos 
mandats hem aconseguit millorar la Universitat a partir dels fonaments del que ja existia 
i era bo. 
 
Com a gestors, hem intentat obtenir i mantenir la confiança de la comunitat universitària, 
en general, per aconseguir augmentar la creació de valor de la UIB, des de l’excel·lència 
universitària, per la seva relació amb la societat.  
 
Durant aquest període, l’objectiu fonamental ha estat mantenir la UIB com a 
institució pública d’ensenyament superior de la més alta qualitat, arrelada al 
territori i, alhora, de rellevància internacional. 
 
Amb aquest objectiu hem fet efectiva la missió de contribuir al progrés de la 
societat balear a través de la formació, la recerca i la transferència de coneixement, 
articulada en cinc eixos de treball: 

• Incentivar constantment la qualitat de l’activitat docent i investigadora.  

• Mantenir-nos en llocs capdavanters d’excel·lència en docència i investigació. 

• Projectar a la societat la innovació i la transferència del coneixement. 
• Potenciar la internacionalització en tots els àmbits de l’activitat universitària.  
• Oferir una projecció cultural i social que abastàs totes les Illes Balears.  

 
Uns eixos que ens han permès assolir l’excel·lència acadèmica en els àmbits local i 
internacional, alhora que hem volgut propiciar una perspectiva oberta, integradora i 
solidària, adherida als Objectius de desenvolupament sostenible de l’Agenda 2030. 
Tot el que s’ha aconseguit de millora durant aquests mandats és fruit del treball col·lectiu 
de tota la comunitat universitària, per una banda,  i del suport institucional, a través de 
l’increment sostingut dels successius pressuposts, per l’altra. 
 
Aquest acte és una bona ocasió per als agraïments. 
 

http://www.uib.cat/


2 

 

 

 

 

www.uib.cat 

Començaré,  doncs, aquest capítol fent arribar el meu agraïment a cadascuna de les 
persones de la comunitat universitària, incloent-hi les persones de les seus de Menorca 
i d’Eivissa i Formentera. Unes persones que sempre han demostrat la seva implicació 
amb la institució i que des de març de l’any passat ens han demostrat que el seu esforç 
les fa capaces de superar qualsevol dificultat.  
 
Si l’agraïment és general, deixau-me que l’emfatitzi en les persones, estalviant-me 
titulació, que han ocupat la Secretaria General: Pedro Grimalt i Antònia Paniza, assistits 
pel vicesecretari general i assessor jurídic, Jeroni Reynés, que també m’ha assistit a mi. 
En la Gerenta,  Antònia Fullana, que ha tingut a càrrec la difícil tasca de gestió del 
personal d’administració i serveis, a més de l’econòmica. I en les persones que han 
ocupat els diferents vicerectorats: Dolors Forteza, Juan Frau, Jaume Carot, Enrique 
García Riaza, Josep Lluís Ferrer, Maria Antònia  Fornés, Joana Maria Seguí, Margalida 
Payeras, Rosa Isabel Rodríguez, Jordi Llabrés, Antoni Aguiló, David Pons, Maria Llompart, 
Xavier Varona i Antonio Fernández-Coca. 
 
A tots, el meu reconeixement i estima per tant com m’han ajudat, des de la lleialtat i com 
a fruit de l’innegable compromís amb la UIB, de manera que han esdevingut les peces 
clau de l’engranatge de la gestió dels dos mandats d’aquest rectorat. 
 
També n’han estat peces clau, des del punt de vista acadèmic, totes les persones que 
han dirigit els vint departaments, els set instituts universitaris de recerca, les nou 
facultats, l’Escola Politècnica Superior, el Centre d’Estudis de Postgrau i l’Escola de 
Doctorat.  
 
Des del convenciment que al centre de l’activitat universitària hi ha els estudiants, volem 
agrair-los, a ells i a les seves famílies,  que hagin confiat en la UIB per a l’inici de la 
trajectòria de formació universitària. També, volem agrair l’esforç dels que participen en 
els òrgans de govern de la Universitat, a través del Consell d’Estudiants, actualment 
presidit per Pau Roig, i també dels que participen en les distintes associacions i que 
ajuden a dinamitzar la vida social al campus. 
 
Hom sap que la gestió acadèmica necessita una bona administració, i per això vull 
reconèixer i agrair la feina de les persones que han estat als diferents serveis 
administratius i tècnics, que són el suport de tota la tasca de docència i investigació. Les 
persones que han dirigit aquests serveis hi han dedicat, a més, molts d’esforços, 
coneixements i implicació. 
 
Sé que em permetreu que, d’aquest col·lectiu, faci referència especial a les dues  
persones que he tingut més a prop: Eugènia Duran, que m’ha facilitat molt la feina 
institucional i administrativa del Rectorat, i Josep Sanjosé, que, des del volant, sempre 
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m’ha atès amb cortesa paciència. Igualment vull destacar l’excel·lent tasca de Catalina 
Adrover, gelosa de la comptabilitat, i de Josep Bennàsar, que treballa al Rectorat els 
horabaixes. També de les persones de protocol, dirigides per Antoni Perelló, Catalina 
Meca i María José Fernández, que tan bé organitzen els actes oficials, amb la inestimable 
ajuda dels conserges.  
 
Ara em vull referir al Consell Social. Com a òrgan de participació en representació de la 
societat, la seva actuació és cada vegada més important i necessària per a la gestió de la 
Universitat. Ho és per la seva participació al Consell de Govern, d’una banda, i com a 
òrgan al qual retre comptes de la nostra actuació, de l’altra. El nostre agraïment als 
presidents que ens han acompanyat: Antoni Verd, Francesca Mas i, actualment, 
Bartomeu Llinàs, i a totes les persones que al llarg d’aquests vuit anys n’han format part. 
 
Si, com hem assenyalat diferents vegades, la Universitat ha de ser palanca de progrés 
social, cultural i econòmic de la nostra societat, ens hem de felicitar per l’augment 
d’empreses i institucions que col·laboren amb la UIB, a través de la Fundació Universitat-
Empresa, dirigida per Luis Vegas, o amb la creació de càtedres amb propòsits  específics 
per compartir espais de formació, recerca i innovació. A totes, moltes gràcies, i també a 
tot el personal de la Fundació.  
 
És molt necessari que la feina que es fa a la Universitat es traslladi a la societat, que en 
realitat és la que ens sustenta. Per això és important el reflex de la nostra feina que 
vehiculen els mitjans de comunicació, als quals volem agrair el seguiment i valoració, tant 
des de la crítica com des del reconeixement, de l’activitat duta a terme per les persones 
de la UIB. 
 
Com a institució de servei públic de formació superior a les nostres illes, és important 
tenir el suport de les institucions polítiques i de govern de la nostra comunitat. En 
particular, estam satisfets de l’interès que han mostrat el Parlament, al qual hem retut 
comptes totes les vegades que ens ho han demanat, els consells de Mallorca, Eivissa, 
Menorca i Formentera, i els ajuntaments, als quals volem agrair el seu suport en 
activitats bàsicament de projecció cultural, en particualr per la Universitat Oberta de 
Majors. I ara, especialment, volem agrair a l’Ajuntament de Palma que hagi comptat amb 
la UIB per dur endavant el projecte de districte d’innovació del sector de Llevant.  
 
Pel que fa al Govern, volem fer una menció especial als directors generals que durant 
aquest període han tingut competència en Universitat i/o investigació: Miquel Deyà,  
Antonio Alcover, Juan José Montaño i Josep Lluís Pons, ara integrat en la Secretaria 
Autonòmica ocupada per Agustina Villaret. A tots ells, moltes gràcies per les hores 
dedicades a trobar les millors solucions als problemes que en el dia a dia sorgeixen en la 
gestió universitària. És cert que la vostra ha estat una feina d’acord amb els vostres 
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consellers, i per això aquí vull posar de manifest la col·laboració estreta que hem 
mantingut, aquests darrers sis anys, amb el conseller Martí March. Estic segur que el nou 
conseller, Miquel Company, també mantindrà el seu suport conjugant les necessitats de 
la Universitat amb les oportunitats que brinda el nou escenari d’ajuts europeus. 
 
A vós, presidenta, us tenc una estima ben especial, i ho sabeu. En el meu anecdotari 
figura el fet que durant els setze anys que he estat al capdavant del Rectorat d’aquesta 
universitat, des de 1995 a 2003 i, ara, des de 2013 a 2021, he coincidit amb tots els 
presidents que ha tingut aquesta comunitat autònoma, i és amb vós amb qui he 
mantingut una relació més estreta, fins a vorejar la confiança personal, i això ens ha 
permès traslladar-vos neguits i necessitats que, en la mesura de les possibilitats, hem vist 
atesos. Per la vostra col·laboració, moltes gràcies. 
 
Ja acab!, i ho faig amb el cor ample, amb la gola estreta, però amb pulmó inflat, per donar 
les gràcies a la meva família, començant pels meus germans, Paco i Joan, de qui sempre 
he rebut el suport i estima; seguint per la més important i a qui he manllevat moltes 
hores per dedicar-les a la Universitat. Gràcies, Grace. I gràcies, Cristina, Juan i Patrícia. 
Gràcies, també, Irene, per atorgar-me ben aviat la categoria d’avi amb el primer net, que 
és a punt d’arribar. 
 
M’acomiad, i també ho fa l’equip de govern, de tots vosaltres amb la satisfacció d’haver 
viscut una agradable experiència en una institució que és plena de reptes, cada dia 
canviants, cada vegada més complexos, però la voluntat de fer cada dia una universitat 
millor ens ha trobat alineats i així, amb la suma dels esforços individuals de tota la 
comunitat universitària, s’ha aconseguit fer-hi front, al meu entendre, amb més llums 
que ombres. El darrer repte, gestionar la pandèmia, ha estat, i és, per inesperat, prou 
difícil, però just és reconèixer la implicació de tota la comunitat universitària per 
afrontar-lo.  
 
Només em queda demanar-vos que dispenseu al rector doctor Jaume Carot, i al seu 
equip, un suport com el que m’heu atorgat a mi i a l’equip que m’ha acompanyat. 
 
Moltes gràcies i molta salut! 
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